
Minizpravodaj – leden, únor 2022 
 
Vážení spoluobčané, dostává se Vám do rukou minizpravodaj, ve 
kterém naleznete aktuální témata, která jsou buď hojně 
diskutovaná, anebo která by měla být. 
 
 
 
 
 
 

 
Psi 
 
V poslední době se k nám dostává čím dál více stížností na neustále štěkání psů. Jedná se o 
čtyři, nebo pět psů a ti se nachází každý v jiné části Terezína. Takže víceméně není klid nikde. 
Ano jsme na vesnici a měli bychom být zvyklí na různé projevy zvířat, ale někdy je to 
nesnesitelné a občané nás oslovují, ať s tím něco uděláme, že ten a ten pes štěká neustále, 
že ani v noci není klid, že to je slyšet i přes několik domů opodál, že chodí na směny a 
neodpočinou si, mají malé děti a nemohou je uspat a tak dále. Jenže co my s tím? Máme jít 
za každým majitelem toho psa? A čím máme argumentovat, když na to jestli štěkají psi, nebo 
mečí kozy, hudrují krocani, kejhají husy, není žádná vyhláška. No ani si neumím představit, 
jak by měla vypadat? Něco by se s tím, ale dělat mělo. Tak to zkoušíme touto cestou, kdy 
vyzýváme majitele, aby se svým domácím mazlíčkům více věnovali a hlavně je uměli 
vychovat. Protože co si budeme říkat, pes je vždy obrazem svého pána, jak s ním pán zachází 
a jak si ho vychová, tak se pes i chová. Pokud si někdo pořídí psa a neumí ho vychovat, tak by 
si ho neměl pořizovat. Nebo je to tak těžké pochopit, že když pes bezdůvodně několik desítek 
minut, někdy i hodin v kuse štěká, že bychom ho měli okřiknout? Představte si, že by v každé 
domácnosti byl jeden takový pes. To už bychom se všichni dávno zbláznili. Co abychom se 
nad tím zamysleli, jestli ten štěkot někoho neotravuje. Správný pes by se měl ozvat, když 
k tomu má pádný důvod a ten důvod je například, když u dveří někdo zazvoní, když na 
pozemek vnikne někdo cizí, ale ne štěkat hodinu na poletující listí, na kočky, nebo krysy u 
sousedů, nebo jen tak. Proto apelujeme na majitele, kterých se to týká, aby se svému 
domácímu tvoru více věnovali a v případě potřeby je okřikli.  Mějme ohled na své 
spoluobčany. 
 
 
Volby 2022 
 
V letošním roce nás čekají volby do zastupitelstev, a proto bych ráda oslovila vás všechny, 
abyste se zamysleli nad tím, co děláme každý z nás pro to, aby se nám tu lépe žilo. Co 
bychom mohli pro to udělat. Není to zas tak složitá úvaha. Stačí, když se zapojíme do činnosti 
v obci. Jsou různé formy zapojení. Můžeme se angažovat v některém ze spolků, které v obci 
fungují. Například tu máme rybářský spolek, vinařský, včelařský, myslivecký, spolek Přátele 
dobré zábavy, který má různou činnost a to od kulturních akcí, sportovních, nebo akcí pro 
děti. Nebo klidně založte další spolek, který bude rozvíjet vaši aktivitu, která vás zajímá. 



Ale také je důležité, aby se více lidí zajímalo o chod, jak vlastně naše obec funguje. Není to o 
tom, že by fungovala sama o sobě. Někdo se o ni musí starat. V poslední době je to čím dál 
složitější a to vlivem zdražení kam se podíváme, čím dál se zvětšující papírovou byrokracií, 
ale také vztahy mezi lidmi. Nikomu se nic nechce, všechno kolem je špatně, nikdo se nechce 
s nikým dohodnout. Ano v poslední době to můžeme přičítat pandemii, která přetrhala 
veškeré snahy o navázání tradic a zničila již zaběhnuté činnosti. V televizi slýcháme, že si 
stěžují divadla, hospody, pořadatelé akcí, že tam téměř nikdo nechodí. No nechodí. Lidé si 
totiž odvykli a velmi těžko se to bude obnovovat. Ale jsou zas takoví, co se už těší, jestli 
nějaká akce bude. Ale tu akci musí někdo uspořádat. Tak jako se musí někdo starat o zeleň 
v obci, o osvětlení, o to aby v obci zastavovali linkové autobusy, aby se měl kdo postarat o 
staré a nemocné spoluobčany, aby někdo odvezl odpady z obce, aby vše fungovalo tak jak 
má. A to se samo nezařídí.  
Ale kritizovat a stěžovat si to umí každý. Tak když se vám nelíbí, jak to funguje, tak proč se 
nezapojíte? Jak se říká víc hlav, víc rozumu. Čím více je rukou na práci, tím je práce dříve 
hotová. Tady nám naštěstí nejde o žádný politický boj, tady nám jde především o naši obec. 
Na obci se nehrajeme, kdo za jakou stranu kandidoval, ale posledních osm let jsme se snažili 
problémy posuzovat a o všem rozhodovat podle toho, aby to bylo to nejlepší řešení pro 
Terezín.  
Nemysleme tedy jen na sebe a své pohodlí, ale mysleme na vzájemné soužití a hlavně na 
budoucnost naši a našich potomků. Takové jaké si to uděláme, takové to budeme mít.  
Sestavme klidně jednu kandidátku, ale ať je tam třeba třicet lidí a každý si může vybrat ty, 
které tam bude chtít. Sestavme klidně pět kandidátek po pěti lidech, ale hlavně se zapojme. 
Předem děkuji i za to, když se nad tím alespoň každý zamyslí. A budu doufat, že se i někdo 
zapojí.  
 
Informace v krátkosti 
Cesta vinohrady – již máme všechny podpisy, potřebné k vytvoření projektové dokumentace. 
Probíhá jednání na Pozemkovém úřadě o podmínkách.  
 
Odpady – Množí se dotazy ohledně výpočtu výše ceny odpadů a slev za tříděný odpad – 
minulý rok nám data ještě zpracovávala firma, která vlastní program na výpočet slev. Pokud 
má někdo konkrétní dotazy ohledně výše slev, přijďte na obec – rádi vám je zodpovíme. 
 
Výbuch plynu  - Nedávno v naší obci došlo k výbuchu propanbutanové lahve. Nájemník byl 
odvezen do nemocnice s lehkými zraněními a poté odvezen na Slovensko, kde má trvalý 
pobyt. Zde se podrobil předem naplánované operaci nohy. 
 
Masopust – Přátelé dobré zábavy pořádají v sobotu 26. 2. 2022 tradiční masopustní 
průvod. Sraz masek je před obcí v 9 hodin. Letos budeme vyhodnocovat nejlepší doma 
vyrobenou masku. Hlasovat se bude přímo a potom i na Facebooku. 
Trasa průvodu: Od hospody po hl. ke kostelu, poté k OÚ, ke hřišti a zpět. Kolem hospody k 
žel. trati, ulicí za humny, pod sklepy, poté zezadu k trafostanici a zpět k hospodě.  
Připojte se k nám. Uvítáme všechny nové tváře. 
 
 
Za obecní úřad Terezín - Ludmila Esterková - místostarostka 


